
Zápis z jednání 

Shromáždění představitelů SDH okresu Semily 

konaného dne 30.1.2020 v Semilech  
Setkání zahájil v 16:15 hodin náměstek starosty OSH Semily, br. Ladislav Jiřička, který 
z pověření starosty jednání dále řídil. 

Přivítal všechny přítomné a zvláště milé hosty: plk. Jiřího Kovalského, ředitele ÚO HZS 
Semily, Břetilava Holšána, ředitele HVP, oblast Jičín, Pavla Vejnara, vedoucího aktivu 
ZH okresu Semily a člena krajského aktivu ZH, paní Věru Nutilovou, redaktorku HN a 
plk. Jaroslava Víznera, v.v.. Dále přivítal přítomné starosty obcí okresu. 

Chvílí ticha bylo pietně vzpomenuto na zemřelé hasiče. 

Bylo navrženo složení návrhové komise: br. Sucharda, Doškař a Hybl. Byl rovněž 
představen program jednání. Přítomní schválili složení komise i program jednohlasně. 

Program: 

1. Zahájení 
2. Zpráva o činnosti za rok 2019 
3. Zpráva o hospodaření OSH za rok 2019   
4. Zpráva kontrolní a revizní rady    
5. Plán práce na rok 2020 
6. Návrh rozpočtu na rok 2020 
7. Zpráva aktivu ZH 
8. Shromáždění delegátů SDH okresu Semily 
9. Diskuse 
10. Schválení usnesení 
11. Závěr 

Ad 2) Bratr starosta přednesl zprávu o činnosti OSH za rok 2019. Na okrese Semily opět 
vzrostla členská základna a to jak v dospělých, tak v dětech. Žádný sbor nevznikl a 
žádný nezanikl. Byl splněn loni odsouhlasený plán práce. Proběhly všechny plánované 
soutěže, školení a další akce. Okres Semily pořádal i krajská kola, všech se zhostil velmi 
dobře. Starosta poděkoval všem sportovcům za dosažená umístění, ocenil práci 
vedoucích mladých hasičů, okomentoval práci kanceláře OSH a odborných rad. 
Poděkoval i za projekt dokumentace hasičských praporů. 

Ad 3) Sestra Kateřina Slavíková přednesla výsledek hospodaření za rok 2019. To 
skončilo přebytkem ve výši 269.815,61 Kč. Byly obdrženy všechny plánované dotace a 
příspěvky.   Sestra Slavíková připomněla registraci sportovců, potřebu dodání listin po 
proběhlých VVH ve sborech, hlášení z okrsků a důrazně připomněla povinnost zaslat 
přehled majetku. Sbor, který toto nesplní, se odřízne od možnosti čerpat dotační 
podporu!   Požádala rovněž o aktualizaci e-mailových kontaktů, aby mohla i s novými 
funkcionáři probíhat efektivní komunikace a předávání informací z OSH do sborů. 

 



Ad 4) Br. Miloslav Miksánek přednesl zprávu Kontrolní a revizní rady. Rada se sešla 
několikrát b ěhem roku, zabývala se provozními záležitostmi a průběžnou kontrolou 
hospodaření. Na přelomu roku byla provedena inventura. Všechny kontrolované 
doklady a operace OSH jsou v pořádku.  OKRR se pozastavila nad množstvím 
finančních prostředků plynoucích do Poháru dráčka Soptíka proti soutěži Plamen. Bude 
potřeba toto upravit. Nemyslitelné je vyjádření náměstka starosty OSH, že na vyhlášení 
krále útoků v Soptíkovi už nezbyly peníze!  

Ad 5) Bratr Ji řička přednesl návrh plánu práce na rok 2020. Je v podstatě podobný jako 
v roce 2019. Navíc by mělo být uspořádáno školení pro nové funkcionáře, především 
hospodáře SDH. 

Ad 6) Sestra Slavíková přednesla návrh rozpočtu. Rozpočet byl nově sestaven pouze se 
zohledněním dotací, které jsou již zasmluvněny. Proti navrženému rozpočtu požádala 
shromáždění o navýšení výdajů. Jde o zatím nerozpočtované náklady (5.000,- Kč)na 
školení činovníků SDH. Podobně požádal o navýšení položky na nákup předmětů 
dlouhodobé spotřeby br. starosta. Jde o navýšení o částku 60.000,- Kč na dokoupení 
překážek na požární sport. Záměrem je pořídit nové vybavení s patřičnou certifikací). 
Návrh rozpočtu neobsahoval všechny potřebné překážky. Po konzultaci potřeby s radou 
mládeže by bylo vhodné pořídit všechny potřebné překážky najednou.  Rozpočet je 
navržen jako schodkový. Při získání stejného objemu dotací jako v roce 2019 by však 
mohlo hospodaření na konci roku skončit vyrovnaně nebo s mírným přebytkem. 

Ad 7) Br. Pavel Vejnar informoval o činnosti Aktivu Zasloužilých hasičů okresu Semily. 
Vzpomenul na setkání ZH v rámci Libereckého kraje a na setkání ZH a dlouholetých 
funkcionářů s Výkonným výborem OSH Semily, které se uskutečnilo v listopadu 
v Mašově. 

Ad 8) Shromáždění delegátů SDH okresu Semily.  O přípravách informoval br. Jiřička. 
VV byla vytvořena přípravná skupina. Je zajištěno místo – uskuteční se 28.3.2020 
v Košťálově. Na OSH se schází nominace do funkcí ze sborů a okrsků. Za přípravu 
odpovídá VV. Pozvánky na shromáždění budou předány starostům okrsků, kteří zajistí 
distribuci do sborů k delegátům. Tento krok je kvůli snaze ušetřit na rostoucím 
poštovném. Dopravu na shromáždění zajistí okrsky. 

Ad 9) Diskuse: 

Plk. Jiří Kovalský poděkoval za pozvání a informoval o dobré spolupráci se sdružením, 
především s dobrovolnými jednotkami. Počat zásahů stoupá (meziroční nárůst o 15%)  
a u 63% událostí zasahovaly i dobrovolné jednotky. Aktuáln ě se řeší změny na PS 
Turnov a je problém na PS Jilemnice. Ve hře je tu i přesun do objektu SSH ve 
Štěpanicích, což by vedlo k prodloužení dojezdů. Poděkoval dále za spolupráci při 
obsazování pozic u HZS. Informoval o novém prvku lokalizace volajícího na nouzové 
linky, kde od 1.2.2020 bude z mobilu automaticky odeslána lokalizace. To by mělo 
usnadnit navádění na místo zásahu.  HZS bude nadále maximálně nápomocen při 
pomoci s organizováním především dětských soutěží. V roce 2020 by se měly uskutečnit 
Dny IZS a to 28. května v Semilech a 16. června v Jilemnici. Na závěr popřál štěstí a 
úspěchy v roce 2020. 



Plk.  Jaroslavu Víznerovi, v.v. bylo v rámci tohoto bodu předáno poděkování za 
dlouhodobou spolupráci v době jeho působení na různých pozicích v rámci HZS LK. 

Plk. Vízner následně pochválil práci s dětmi a mládeží. Popřál hodně elánu, úspěchů a 
především pochopení od rodinných příslušníků. 

Břetislav Holšán poděkoval za pozvání a spolupráci v minulých letech. Informoval, ře 
rok 2019 bude pro HVP ztrátový (roste počet dopravních nehod s velkou škodou, 
zasáhly 2x vichřice s krupobitím a hodně požárů). Může proto klesnout podpora a 
marketingové akce. Popřál hodně úspěchů v roce 2020. 

Br. starosta – nepříjemnou situaci v Soptíkovi s nevyhlášením Krále útoků beru osobně. 
Pokusím se věc vyřešit s dotčeným sborem sám. Toto se nemělo stát! 

Br. Vrtilka – v budoucnu více myslet na Soptíka v příštích rozpočtech. Stoupá počet 
soutěžících. 

Br. starosta – proti Soptíkovi se snažíme upřednostnit Plamen. 

Br. Jiřička – nový VV se bude muset na Soptíka více zaměřit. My už to nevyřešíme. 
Rozhodnout o prioritách bude muset nově navolený VV OSH. 

Br. Matyáš – jak bude kryt navrhovaný schodek rozpočtu OSH? 

Br. Mlejnek – bude to pokryto z úspor okresu, které jsou na účtu. 

Br. Miksánek – je třeba hospodařit rozumně a mít finanční rezervu. Musíme být 
schopni fungovat i při poklesu dotací. Nesmíme také zapomínat na nutnost 
předfinancování grantů, kde peníze chodí s mnohaměsíčním odstupem. 

Br. starosta - každý člen nebo činovník má dle svých možností napomáhat k získání 
sponzorských darů nebo finančních darů ve  prospěch  OSH a na druhou stranu i šetřit 
výdaje OSH. 

Br. Mečíř – zapomíná se na prevenci. Hoří od komínů apod.  

Bř. Holšán – Ano, stoupá počet požárů. Pojišťovna ale neproplácí vše. Je povinnost 
vlastníka mít platné revize a komín v pořádku. Někdy tak nastává situace, že škodu 
neproplatíme. Nezachrání to ale prohlídky, to si musí lidi hlídat sami. Legislativní snahy 
o ukotvení prevence a její povinnost se nedaří dlouhodobě prosadit. 

Br. starosta informoval o ukončení jedenáctileté sportovní kariéry ses. Šárky Jiroušové. 
Poděkoval ji za obrovskou reprezentaci sboru , okresu, kraje i republiky. Vyjád řil 
politování nad devalvací hasičského sportu (jsme málo vidět proti lyžování, biatlonu 
nebo hokeji…). 

Ad 10) Br. Sucharda přednesl návrh usnesení se zapracováním navýšení výdajů 
rozpočtu a krytí ztráty.  Návrh usnesení včetně plánu práce byl jednohlasně schválen. 

Ad 11) Shromáždění ukončil br. starosta. Popřál dobrou spolupráci s novými i 
stávajícími funkcionáři SDH. Poděkoval všem za přínosné jednání a popřál šťastný a 
klidný rok 2020. 

 



 

 


